
MOCIÓ PER AVANÇAR CAP A UN MODEL DE POLICIA DE PROXIMITAT A TARRAGONA

La seguretat és un element imprescindible per a la convivència en societat, és bàsic per al benestar 
de la ciutadania i perquè aquesta pugui exercir el seu dret de viure amb llibertat. Per això, des de 
l'Ajuntament de Tarragona hem de vetllar perquè així sigui portant a terme polítiques que vagin cap 
a aquesta direcció. Parlar de seguretat no ens ha de fer por, no és ni de dretes ni d'esquerres, és de 
tothom perquè a tots els veïns i a totes les veïnes de la ciutat d'una manera o d'una altra ens afecta 
i ens beneficia.

La seguretat té dos vessants, el que treballa els elements de seguretat objectiva i l'altre, que és la 
percepció que la ciutadania té de seguretat, que és subjectiva. Tots dos són importants i cal donar 
prioritat a ambdós.

Ara mateix a Tarragona la seguretat no està funcionant com caldria atès que hi ha un increment 
objectiu dels fets delictius. En els últims mesos s'han produït diversos episodis violents arreu de la 
ciutat que demostren que s'ha fet un pas enrere en aquesta matèria i cal abordar-ho. Segons les 

incrementat durant el 2023 un 11,4% i, el que és més preocupant, els robatoris amb força a domicili, 
establiments i altres instal·lacions a Tarragona han augmentat un 25,5% respecte al 2022. 

La falta de seguretat és present a diferents punts de Tarragona. A Llevant els veïns s'han organitzat 
en patrulles ciutadanes, a Ponent fa setmanes que les entitats veïnals se senten desemparades i 
menystingudes per l'equip de govern davant d'una onada d'actes vandàlics i de situacions 
insostenibles. A tots els punts de la ciutat han crescut i molt els actes delictius greus,  sense oblidar
la Part Baixa, on tenim robatoris i baralles gairebé cada dia. Com dèiem, no podem perdre més 

esta situació amb celeritat. 

Durant el mandat anterior, mentre a totes les poblacions de les dimensions de Tarragona creixien 
els fets delictius, aquí van baixar de manera notable, segons dades del Ministeri de l'Interior.
Aquests resultats van arribar fruit de la bona coordinació entre cossos policials, la posada en marxa 
de plans especials en algunes zones i la tasca de diferents departaments de l'Ajuntament, com 
Serveis Socials i Territori, entre altres. Aquesta feina amb visió transversal i interdepartamental va 
provocar que se solucionessin les demandes d'inseguretat que hi havia a barris com el Serrallo, la 
Part Alta, Ponent o les urbanitzacions de Llevant.

Els bons resultats també van arribar gràcies a la complicitat entre l'Ajuntament i les entitats veïnals 
i la cooperació de la ciutadania. Aquesta última necessita el suport i la col·laboració de les 
administracions per a sentir-se com una part important, involucrada i sobretot escoltada i per això, 
considerem que un dels punts a millorar, sense cap mena de dubte, de les polítiques actuals del 
govern municipal és la comunicació entre representants veïnals i els cossos policials. Diferents 
entitats denuncien una notable pèrdua d'agilitat comunicativa entre policia i veïns i per això 
considerem que cal tornar a les bones pràctiques que es portaven a terme quan hi havia línia directa 
per parlar entre les entitats veïnals i els cossos de seguretat. Tot plegat s'ha complicat perquè s'ha 
polititzat la seguretat i això afecta directament a la ciutadania.

Aconseguir una reunió encara s'enreda més quan la petició ha de passar per dos o tres filtres polítics, 
el o la regidora de barri i la regidora Sonia Orts, que té competències delegades de seguretat 
ciutadana per part de l'alcalde, i l'alcalde. Això és un desgavell que el que fa és posar traves i dilatar 
sense sentit les reunions urgents amb els veïns. Cal posar-hi remei. No podem permetre que la 
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manca de comunicació i acció de l'Ajuntament provoqui que hi hagi barris que ja facin o es plantegin 
fer patrulles ciutadanes per evitar robatoris i dissuadir als lladres. 

Quan parlem de seguretat no només ens referim a més presència policial sinó que el concepte 
engloba moltes altres accions com la prevenció, a través de l'educació, de les polítiques socials i de 
l'urbanisme, etc. Cal invertir en seguretat, des del punt de vista de patrullatge, però també des de 
la prevenció i per això cal abocar-hi tots els esforços necessaris per actuar de forma efectiva, 
assertiva i beneficiosa per a la ciutadania.

Des d'ERC defensem i apostem per una estratègia comunitària, amb un treball important i intensiu 
a la via pública. Estem convençuts que donant vida als carrers i evitant la degradació dels espais és 
una estratègia que a curt termini dona molt bons resultats pel que fa a la seguretat i posen les 
persones al centre. La seguretat i la convivència a l'espai públic són dos elements que van de la mà i 
que cal tractar-los de forma conjunta. Per tant, des del consistori hem de ser responsables i capaços 
de generar entorns segurs.

Cal augmentar la presència policial al carrer, amb una policia de proximitat, que vagi a peu o en 
bicicleta. Ja es va començar a treballar un canvi de model cap a aquest tipus de policia que és la que 
tots volem, però aquest canvi necessita més temps i necessita un aprofundiment i un compromís 
que és el que demanem a través d'aquesta moció. La ciutadania reclama que els agents patrullin 
més pels barris i que no ho facin sempre amb cotxe, que ho facin a peu. Hi ha solucions i alternatives, 
només cal que com a Ajuntament fem el pas i ho implementem.

Per tot el que s'ha exposat anteriorment, el Grup Municipal d'ERC proposa al Ple l'adopció dels 
següents acords:

ACORDS

PRIMER. Aprofundir en el model de policia de proximitat apostant per la cobertura de tota la ciutat 
amb patrulles a peu o en bicicleta elèctrica, amb especial èmfasi a les zones més concorregudes o 
amb més incidència delictiva.

SEGON.

TERCER. Promoure les millors pràctiques de proximitat, com per exemple establir mecanismes de 

en qualsevol circumstància, posar en pràctica estratègies de mediació, etc.

QUART. Accelerar la construcció de la comissaria conjunta entre Guàrdia Urbana i Mossos 
comissaries de proximitat 

en diversos espais de la ciutat, com per exemple Llevant o Sant Pere i Sant Pau.

CINQUÈ.  Garantir que tots els lectors de matrícula instal·lats en diferents punts de la ciutat tinguin 
la corresponent anàlisi de dades per prevenir fets delictius, resoldre casos i elaborar estadístiques 
de seguiment.

SISÈ. Agilitzar les reunions entre els cossos policials i les entitats veïnals permetent que aquestes 
puguin reunir- per tractar els temes de seguretat, 



a fi i efecte de fer més eficient i efectiva la comunicació. Aquestes reunions evidentment no 
substitueixen les que hagi de fer el conseller de Seguretat amb les entitats veïnals 
oportú.









 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
S’adjunta el text de la moció 16 incorporada a l’ordre del dia del Consell Plenari del 16 de febrer de 
2024, que ha estat esmenat. 
 
 
 
16. Ordenació Corporativa i Administrativa. Expedient 2024/9-G124: 
 
Moció presentada pel Grup Municipal d'Esquerra Republicana de Catalunya per avançar cap a un 
model de policia de proximitat a Tarragona. 

 
 
 
A Tarragona, a la data de la signatura electrònica 
 
 
 
 
 
Josefina Díaz Parra 
Cap de Servei d’Ordenació Corporativa i Administrativa 
 
 

 


	16. Moció ERC-Policia proximitat.pdf
	Escrit moció 16 esmenada.pdf

		2024-02-14T13:04:09+0100
	Josefa Díaz Parra - DNI 39872507Y (TCAT)


		2024-02-14T13:07:16+0100
	SelloOrgano
	CRIPTOLIB




